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Speerpunten uit de Algemene Beschouwingen 2018-2021 van de fractie van  Gemeentebelangen 
Olst-Wijhe 
 
 
Gemeentebelangen Olst-Wijhe staat al 40 jaar voor alle inwoners van onze mooie gemeente. Onze 
kernwaarden zijn: Elk van de 12 kernen telt en iedereen hoort erbij. Met het beschikbare geld gaan we 
vanzelfsprekend zuinig en verantwoord om.   
 
We zitten alweer in het laatste jaar van deze raadsperiode en we hebben steeds “gedaan wat nodig” is, 
zoals afgesproken in het coalitieakkoord. Daarom gaat het goed met onze gemeente. Wat hebben we 
onder andere gedaan: 
 

 De totale lasten voor inwoners zijn niet verhoogd, maar juist verlaagd.  

 De hondenbelasting is afgeschaft. 

 Geld (+reserves) voor het sociaal domein mag alleen binnen dat domein besteed worden. 

 De derde wijkagent en de Boa’s zijn aan de slag gegaan. 

 Het jeugdcompliment is ingevoerd. 

 Vanaf 2018 is ruim 1.2 miljoen euro extra beschikbaar voor bermen, sloten en onkruidbestrijding. 
Onze gemeente komt er weer netjes bij te liggen. 

 Er komt een testpanel om de gemeentewebsite gebruiksvriendelijker te maken. 

 Er wordt een energievisie ontwikkeld samen met u als inwoner om de duurzaamheidsambities 
waar te maken in 2017/2018. Samen op naar een energieneutrale gemeente! 
  

GB wil, naast de ambtenaren, raads- en collegeleden voor de prettige samenwerking, ook onze inwoners 
bedanken voor het in groten getale meedoen in en aan talloze samenwerkingsverbanden, vrijwilligerswerk,  
participatievormen, kernenbezoeken en input die u de fractie van Gemeentebelangen Olst-Wijhe het 
afgelopen jaar heeft gegeven. Zo houden we Olst-Wijhe leefbaar! 
 
Er zijn voor het komende begrotingsjaar weer een aantal belangrijke aandachtspunten. We hebben maar 
ruimte om er drie te noemen hier. Voor meer of specifieke informatie  vragen we u om contact op te nemen 
met onze raadsleden via de website.  
 

1) Structuurvisie en Recreatie & Toerisme. In de structuurvisie 2017-2027 die in het najaar 
vastgesteld gaat worden is gekozen voor Recreatie & Toerisme als belangrijk pijler voor Olst-
Wijhe. Prima, we hebben de wonderschone IJssel, vele landgoederen en natuurschoon als parels. 
Om hier optimaal gebruik van te kunnen maken, ook in termen van werkgelegenheid, is het nodig 
dat we hiervoor ook een lange termijnvisie ontwikkelen. Dit moet onderdeel worden van de 
Structuurvisie, bijvoorbeeld met een horizon van 2035-2040.   

 
2) Belastingen. GB heeft zich altijd ingezet voor beheersing van uw gemeentelijke lasten. Verlaging 

waar mogelijk, beperkte stijging als het niet anders kan. De economie zit weer in de lift en de 
gemeente heeft zijn financiële zaakjes goed op orde en er is nu ruimte om de OZB niet te 
verhogen. 0% verhoging is dus het streven dit jaar.   
 

3) Sociale zaken. De inkomsten voor Jeugdzorg, WMO en de Participatiewet komen van het Rijk. 
Olst-Wijhe heeft er in 2014 voor gekozen een “hek” om deze domeinen te plaatsen; dat wil 
zeggen, als er in een bepaald jaar een overschot is dan wordt het geld gereserveerd. Immers, het 
kan een jaar later ook een keer tegenvallen met de uitgaven. Het Rijk is ook grillig in zijn 
bijdragepatroon. Daarom willen we dit zogeheten “hek” voorlopig nog tot 2019 behouden.  
 
 

Gerda Hulleman, Ineke Burink, Ron de Wit en Egbert Dijkslag; samen de fractie van Gemeentebelangen 
Olst-Wijhe  
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 “Elke kern telt!” 

 
Neem voor vragen contact op via onze website http://www.gb-olstwijhe.nl/ 
Volg ons op Twitter: @GB_Olst-Wijhe of FB: https://www.facebook.com/Gemeentebelangen-Olst-Wijhe 

http://www.gb-olstwijhe.nl/
https://www.facebook.com/Gemeentebelangen-Olst-Wijhe
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Hoofdpunten uit de Algemene Beschouwingen op de kadernota 2018 -  2021 van de raadsfractie 
van Gemeentebelangen Olst-Wijhe. 
 
Gemeentebelangen is ingenomen met het feit dat het huishoudboekje van de gemeente op orde is. 
Hiermee wordt aan de primaire voorwaarde voor goed bestuur voldaan. Gemeentebelangen is er trots op 
dat zij haar steentje heeft kunnen bijdragen en is haar partners (raad, college, griffie, ambtelijke 
organisatie, maatschappelijke en culturele instellingen e.d.) erkentelijk voor de genoten samenwerking.  
Doen wat nodig is, zo ook de naam van het coalitieakkoord, is in feite het wezen van Gemeentebelangen. 
Met gezond boerenverstand de politiek en maatschappelijke opgaven oppakken en keuzes maken waar de 
inwoners baat bij hebben. De afgelopen jaren stonden in het teken van bezuinigingen om te zorgen dat de 
inwoners geen zware belastinglast moesten dragen. Nu het huishoudboekje op orde is, komt er ruimte om 
over de komende jaren te gaan nadenken. Het zal evenwel anders zijn dan vroeger. De komende jaren 
zullen de bewoners zelf gaan doen wat nodig is waarbij van de gemeente een regisserende en 
faciliterende rol verlangd wordt. Bij het verduurzamen van de gemeente, en dat is meer dan enkel energie 
opwekken, zullen verdienmodellen de basis gaan vormen van initiatieven.  Op deze rol van de gemeente 
wil Gemeentebelangen de komende jaren gaan inzetten en zodoende de participatiegemeenschap verder 
vorm geven.  
 
Programma 2.1 Leefomgeving. 
Onze inwoners klagen steen en been over het slechte onderhoud van de openbare ruimte en het uitblijven 
van het onderhoud. Met genoegen zien wij dat onze vraag van vorig jaar naar  extra geld voor onderhoud 
van bermen en onkruidbestrijding gehonoreerd is. De introductie van de IBOR is hier het antwoord op 
maar voor de inwoners is dit een technische verhandeling.  Nu dit traject is gestart, moet de vaart erin 
komen en blijven. Dit vereist concrete communicatie met onze inwoners over wanneer, waar en hoe het 
onderhoud de komende jaren er uit ziet. Dan zien niet alleen wij maar vooral onze inwoners dat begin 
2018 de eerste stappen gezet kunnen worden in een verbetering van het onderhoud. Wij blijven achter de 
volgende stap staan om het niveau te verbeteren en het hogere niveau te blijven vasthouden. 
 
Vraag:Is het college bereid om met een voorstel te komen inzake een voorlichtingscampagne om onze 
inwoners te informeren over de IBOR planning en uitvoering? 
 
Het is goed te zien dat de bedragen in de begroting voor de gladheidbestrijding gelijk getrokken worden  
met de realistische kostenpost. 
 
Gemeentebelangen vindt het belangrijk dat er budget wordt vrijgemaakt om kleine aanpassingen op het 
gebied van verkeersveiligheid te realiseren. Dit voorkomt teleurstellingen en irritaties bij de inwoners. Op 
deze manier kan er met de inwoners worden gewerkt aan een grotere verkeersveiligheid. Immers, de 
inwoners weten zelf erg goed wat er zou moeten veranderen in hun directe omgeving.  
 
Vraag: Is het college bereid een visie te ontwikkelen hoe onze inwoners, Plaatselijk Belangen, 
verenigingen, stichtingen, bedrijven en andere organisaties gaan en kunnen betrokken worden bij het 
participatievraagstuk? 
 
Programma 2.3 Economie, toerisme en recreatie. 
De belangrijkste pijler van de, nog vast te stellen, structuurvisie is toerisme en recreatie. 
In  de structuurvisie wordt een periode van 10 jaar voor het uitvoeringsprogramma aangehouden. Dit zijn 
technische regels bedoeld voor implementatie waarbij heldere doelen voor ogen staan. Evenwel is 
toerisme en recreatie gebaat bij het ontwikkelen van nieuwe concepten in een continue proces. Een 
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structuurvisie kan geen beletsel zijn om verder te dromen. Met name toerisme en recreatie is gebaat bij 
een visie die meerdere decennia overvleugeld. Door een aantal dromen te formuleren kan sneller op 
voorbijkomende kansen en mogelijkheden worden ingespeeld.   
Om een voorbeeld te geven; Als wij de N337 verleggen uit de dorpen Olst en Den Nul, kan deze weg 
worden afgewaardeerd zodat extra kansen komen voor toerisme en recreatie. Gedacht wordt aan een 
natuurgebied met multifunctioneel gebruik. Goed voor de lokale economie, de natuur en de leefbaarheid. 
Gelet op het bovenstaande is het aanjaagbudget voor toeristische bewegwijzering een logisch gevolg.  
 
Vraag: Is het college bereid om met Staatsbosbeheer in gesprek gaan om de mogelijkheden tot 
natuurontwikkeling in de IJsselzone in het kader van een lange termijn visie te onderzoeken?  
Wilt u in datzelfde kader (lange termijnvisie) ook onderzoeken welke mogelijkheden de uitbreiding van 
vliegveld Lelystad biedt voor Salland en met name Olst-Wijhe? 
 
Bij dit onderwerp willen wij de lokale evenementen in onze gemeente betrekken wegens de directe link met 
toerisme en recreatie. Tevens hecht Gemeentebelangen aan de waarde van deze evenementen vanwege 
leefbaarheidsoverwegingen. De inzet van de vele vrijwilligers bij deze evenementen is een groot goed en 
verdient veel respect en dank.  
Wij horen dat de druk op de organisatie van lokale evenementen steeds meer toeneemt. Ook hier ligt de 
kans de regisserende en faciliterende rol van  de gemeente te benutten om de organisatiedruk van 
evenementen te verlichten. Vaak wordt het argument gehoord dat hoge kosten van leges, ophalen van 
vuilnis, plaatsen van dranghekken e.d. de oorzaak zijn. Wij denken dat de organisaties meer geholpen 
kunnen zijn door het entrepreneurschip van de organisaties door te lichten en nieuwe mogelijkheden en 
verdienmodellen te verkennen.  
 
Vraag: Is het college bereid om samen met de lokale evenementenorganisaties te zoeken naar 
mogelijkheden om hen te ontzorgen en te ontlasten. 
 
Programma 2.4 Duurzaamheid. 
Het doet Gemeentebelangen veel genoegen dat de raad het Koersdocument Duurzaamheid heeft 
vastgesteld. Door het aanstellen van een regisseur kan werk gemaakt worden van de geformuleerde 
ambitie. Een ambitie die er niet om liegt en een zeer grote inspanning gaat vragen van de totale 
gemeenschap. De vaart moet erin en blijven. De kritische succesfactor ligt bij het betrekken van en 
communiceren met de inwoners en relevante organisaties. Koop de koffie maar groot in want menig bakje 
zal nodig zijn om alles in goede banen te leiden.  
Gemeentebelangen vindt het belangrijk dat de kennis die in de gemeente aanwezig is, zowel binnen de 
organisatie en de verschillende initiatieven, wordt gecentraliseerd. Zo hoeven inwoners niet iedere keer het 
wiel uit te vinden. Zij kunnen terecht bij een energieloket voor vragen, advies en oplossingen. Het is voor 
inwoners van uitermate belang dat zij nauw betrokken zijn bij de keuze van energieopwekking en de 
planologische invulling hiervan.  
De verdere technische invulling dient naar de mening van Gemeentebelangen uitgevoerd te moeten 
kunnen worden als een turn key project zodat de initiatiefnemers ontzorgt worden op het gebied van 
technische aspecten enz. 
 
Vraag: Is het college bereid voorafgaand aan het proces van de energievisie te investeren in kennisniveau 
bij onze inwoners zodat zoveel mogelijk op basis van gelijkwaardige kennis over het onderwerp gesproken 
kan worden? 
 
Programma 2.5 Jeugd en Onderwijs. 
Met veel ongenoegen heeft Gemeentebelangen moeten constateren dat het onderwerp 
onderwijshuisvesting wanklanken oplevert bij vele ouders. Het proces om te komen tot een keuze voor 
nieuwe onderwijshuisvesting loopt niet synchroon met de inhoud waarin de suggestie wordt gewekt dat de 
uitkomst al vast staat (bijvoorbeeld door het woord terugvalscenario). In onze visie is door krimp van 
leerlingen en veroudering van gebouwen het noodzakelijk dat er een besluit genomen wordt over nieuwe 
onderwijshuisvesting. Het welzijn van de inwoners van onze mooie gemeente wordt vooral gediend door 
het kleinschalige karakter van de gemeente. Dit behelst onder meer dat de afstand tussen inwoner en 
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bestuur klein is. Men verwacht gehoord te zullen worden als er knelpunten ontstaan en de opvattingen van 
de inwoner worden meegewogen in de besluitvorming. Wij vinden dit meer dan vanzelfsprekend en vinden 
dat de opgave voor het vinden van een oplossing voor de onderwijshuisvesting zich langs deze lijnen moet 
bewegen.  
Wat ons betreft moeten er tenminste twee scenario’s worden uitgewerkt voor de kern Wijhe en twee voor 
de kern Olst in nauw overleg met de ouders.  
 
Vraag: Is het college bereid dit verzoek over te brengen aan de schoolbesturen? 
 
Programma 2.7 Werk, inkomen en zorg. 
 
De inkomsten voor Jeugdzorg, WMO en de Participatiewet komen van het Rijk. De gemeente Olst-Wijhe 
heeft er in 2014 voor gekozen de nog niet gebruikte inkomsten van het Rijk voor jeugdzorg, WMO en 
Participatiewet te reserveren. Immers, het kan een jaar later tegenvallen met de uitgaven en dan is een 
buffer beschikbaar. Er is een spreekwoordelijk “hek” geplaatst om deze inkomsten. Daarnaast vinden wij 
het belangrijk om niet te snel te oordelen dat de implementatiefase van dit omvangrijke project is afgerond. 
Er is nu nog onvoldoende zicht of de huidige uitgaven de komende jaren in balans zijn met de 
Rijksinkomsten op dit vlak.  
Veel gemeenten hebben tekorten op dit vlak dus de kans bestaat dat het Rijk haar bijdrage aan 
gemeenten gaat aanpassen. Wij willen dit zogeheten “hek” voorlopig nog tot 2019 behouden.  
 
Programma 2.9 Bestuur en Communicatie. 
In de rol van de gemeente als regisseur en facilitator is communiceren met de inwoners, instellingen, 
organisaties, bedrijven e.d. een kerntaak. Gemeentebelangen vraagt al langer aandacht  om niet alleen 
fysiek met hen in gesprek te zijn maar ook andere middelen in te zetten. Sociale media is niet meer weg te 
denken uit het dagelijkse leven. De gemeente Olst-Wijhe blijft hierin achter en dat vinden wij niet passen in 
de wijze waarop een moderne op zijn omgeving gerichte organisatie vandaag de dag opereert. De 
komende jaren zullen onder meer de Omgevingswet en de Energievisie het licht zien en inwoners dienen 
via de hedendaagse bestaande communicatiemiddelen te worden geïnformeerd.  
 
Vraag: Is het college bereid in het nieuwe communicatie beleidsplan een heldere visie te ontwikkelen over 
de wijze waarop de gemeente haar communicatie en specifiek het gebruik van de sociale media vorm 
geeft. 
 
Programma 2.10 Bedrijfsvoering. 
Wij horen en voelen de druk bij de medewerkers van de ambtelijke organisatie. De werkdruk baart ons 
zorgen omdat dit ten nadele kan zijn van de dienende taak voor de inwoner. Zoals eerder genoemd komen 
er de komende jaren belangrijke onderwerpen aan waarbij de gemeente met veel ambitie hun 
regisserende en faciliterende rol moet gaan waarmaken. Wij kunnen instemmen met de extra ruimte die 
gevonden is om de formatie uit te breiden.  
 
4. Financieel (meer)jarenperspectief. 
Zoals eerder beschreven is Gemeentebelangen tevreden met de sluitende begroting. Zelfs nieuwe 
beleidsontwikkelingen konden worden opgenomen. De gemeente staat er goed voor.  Wij zijn van mening 
dat het tijd wordt om alle inwoners hiervan te laten profiteren. De laatste jaren is hard gestuurd op een 
sluitende begroting. De inwoners hebben begripvol dit proces gevolgd en mede de gevolgen gedragen van 
de bezuinigingen. Daarom zien wij graag dat de OZB het komende jaar niet verder wordt verhoogd. Niet 
met de ‘standaard’ afgesproken 1%, maar met 0%. 
 
Vraag: Is het college bereid om na de septembercirculaire de financiële ruimte beschikbaar te stellen om 
dit uit te voeren.  
 
zondag 25 juni 2017, Gerda Hulleman, Ineke Burink, Ron de Wit en Egbert Dijkslag; samen de fractie van 
Gemeentebelangen Olst-Wijhe  

“Elke kern telt!” 
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Neem voor vragen contact op via onze website http://www.gb-olstwijhe.nl/ 
Volg ons op Twitter: @GB_Olst-Wijhe of FB: https://www.facebook.com/Gemeentebelangen-Olst-Wijhe 
 
 

http://www.gb-olstwijhe.nl/
https://www.facebook.com/Gemeentebelangen-Olst-Wijhe

